
Schriftelijke vragen 
artikel 33 reglement van orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van de raad

Datum: 26 april 2023
Onderwerp: Toekomstbestendigheid Sportverenigingen     

Aan het college van burgemeester en wethouders

Door het Register van Verenigingsbestuurders (RVVB) is eind 2022 een verkennend onderzoek 
gedaan naar de stijgende energiekosten en de gesteldheid onder ruim 1200 
verenigingsbestuurders. Naar aanleiding van dit verkennend onderzoek heeft RVVB 
rondetafelgesprekken gevoerd en digitale vragenlijsten uitgestuurd waar 800 
verenigingsbestuurders op hebben gereageerd. Dit heeft geleid tot een verdiepend onderzoek 
waarvan de resultaten zijn vastgelegd in een rapport d.d. 31 maart 2023 dat als bijlage u hierbij 
wordt aangeboden.

De conclusies uit het voornoemde rapport zijn:

Ter voorkoming van overbelasting verenigingsbestuurders:

• Vorm lokaal een beeld over wat motivaties zijn van inwoners (vooral jonge generaties en 
vrouwen) om wel of niet vrijwilliger of verenigingsbestuurder te worden. 

• Pas lokale wet- en regelgeving en subsidieaanvraag procedures voor verenigingen 
zoveel als mogelijk aan, zodat deze niet meer als te belastend wordt ervaren of waar 
binnen de beperkt beschikbare vrijwilligerstijd naar redelijkheid aan voldaan kan worden.

• Richt verenigingsondersteuning meer op de kerntaken van een bestuur en het uit handen 
nemen van werk i.p.v. het creëren van meer werk.

• Start een lokale campagne die het imago van bestuurlijk vrijwilligerswerk en het creëren 
van diversiteit binnen besturen positief beïnvloed.  

• Pas openingstijden en werktijden binnen uw gemeente aan, zodat 
verenigingsondersteuning, vergunning- en subsidieaanvragen zoveel mogelijk aansluiten 
op wanneer vrijwilligers actief zijn, na 17.00 uur en in het weekend. 

Over verduurzaming en energiesteun:

• Laat verduurzaming van sportaccommodaties niet alleen over aan vrijwillige 
verenigingsbestuurders, maak hier een speciale (lokale) overheidstaak van. 

• Stel voor sportverenigingen ruimhartige criteria op voor energiesteun, waarbij te allen 
tijde voorkomen wordt dat sportverenigingen hun reserves opmaken. Liquiditeit mag 
geen criterium zijn, laat aantoonbaar negatief resultaat op jaarcijfers en of begroting door 
stijgende energiekosten het criterium zijn. 

• Voer als gemeente komende vijf jaar geen jaarlijkse indexering van huurtarieven aan 
sportverenigingen door.

• Zet lokaal financieel goed onderbouwde experts in om verdiepend onderzoek te doen 
naar financiële kwetsbaarheid van alle sportverenigingen en laat daar lokaal subsidie- en 
ondersteuningsbeleid op aansluiten



Ter verbetering van lokale verenigingsondersteuning:

• Maak een einde aan oneerlijke concurrentie ten aan zien van belastingen, subsidies en 
huurtarieven. Overleg ook met buurtgemeenten en collega wethouders voor een  betere 
balans in de regio.

• Richt verenigingsondersteuning op het wegnemen van belastende taken en 
werkzaamheden en in eerste instantie minder op maatschappelijke activiteiten. Ga uit 
van het basis op orde principe. 

• Bespaar verenigingsbestuurders kostbare cursustijd. Zet vaker onafhankelijke experts 
in die verenigingsbestuurders versneld ondersteunen in hun werkzaamheden. 

• Positioneer verenigingsondersteuning en subsidies voor sportverenigingen niet als 
investering waar verenigingen iets voor terug moeten doen voor de overheid. (Voorkom 
als wij dit, dan jullie dat…) 

• Onderzoek eventuele privatiseringstrajecten van sportaccommodaties bij 
sportverenigingen op levensvatbaarheid. Noodzakelijke kennis over succesfactoren, 
risico’s, aanleidingen, exploitatie, financiering en de rol en vaardigheden van 
verenigingsbestuurders zijn vaak onvoldoende aanwezig. 

• Zet buurtsportcoaches gerichter in op het uit handen nemen van belastende taken van 
vrijwilligers. Geef bestuurders meer zeggenschap over waar buurtsportcoaches op 
ingezet dienen te worden binnen de vereniging. 

Vragen :

1. Is het college bekend met dit onderzoek en de uitkomsten daarvan?
2. Is het college voornemens om de conclusies en aanbevelingen van het Register van 

Verenigingsbestuurders als genoemd in het onderzoeksrapport van 31 maart 2023 over 
te nemen?

3. Is het college bereid om dit rapport te delen met de lokale verenigingen en met hen in 
gesprek te gaan om te achterhalen of en op welke wijze aan deze verenigingen 
ondersteuning kan worden geboden op basis van de adviezen en aanbevelingen? 
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